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IN iNTlMPINAREA 
CONFERINȚEI NAȚIONALE A PARTIDULUI

Cu planul pe zece luni mai I

JZ/zita de stat 
efectuată de tovarășul 

NICOLAECEA UȘEȘCU, 
împreună cu tovarășa 

k»*ELENA CEAUȘESCU, 
x ■ fi a *■ "a" ■■■'"in Republica Turcia

încheierea convorbirilor oficiale

îndeplinit

Sectoarele 
I și 111 de la 
I.M Paroșeni

Două dintre sectoare
le minei Paroșeni, mină 
fruntașă în bazinul nos
tru carbonifer și în mi
neritul țării, și-au în
deplinit și depășit, în 
cinstea Conferinței Na
ționale a partidului, 
prevederile de plan sta
bilite pentru 10 luni din 
acest an. Ește vorba de 
sectoarele I și III, sec
toare care, de la înce
putul anului, au totali
zat UN PLUS DE PES
TE 33 500 TONE DE 
CĂRBUNE, cu aproa
pe 22 000 tone de căr
bune mai mult decît 
era stabilit pentru pri
mele 10 luni din acest
an.

CELE MAI BUNE 
REZULTATE LE-AU 
OBȚINUT MINERII 
SECTORULUI I, din 
rîndul cărora s-au re
marcat formațiile con
duse de minerii MIHAI 
BĂRBACARU și VA- 
SILE COJOCARU, pri
ma avînd UN PLUS DE 
PESTE 18 000 TONE de 
cărbune, iar a doua de 
aproape 1000 DE TONE. 
Productivitatea muncii 
planificată în abataje și 
în cărbune a fost rea
lizată, fiind depășită de 
formațiile amintite. în 
medie, cu 4,5 tone pe 
post. •

DIN CADRUL SEC
TORULUI III eviden
țiem brigada condusă 
de FAZAKAS FE
RENC, brigadă care ex- , 
ploatează un complex 
mecanizat de mare înăl
țime, a obținut un 
plus de la începutul a- 
nului de PESTE 24 000 
TONE, plus ,, realizat fie, 
seama depășirii pro
ductivității muncii cu 
5—6 tone pe post. Sînt 
rezultate de prestigiu 
care ridică pe noi trep
te hărnicia minerilor 
din Paroșeni. (D.G.)

In preluarea producțieiPentru întreprinderea noastră, pentru colectivul minei‘Uricani, îndeplini
rea sarcinilor planificate pe această lună nu ar trebui să fie o problemă. O dovadă în a- 
cest sens o constituie și faptul că în 19 octombrie ne-am depășit sarcinile planificate cu aproape 100 de tone, ceea ce s-a mai întîmplat în 13 și în 9 octombrie. Aceste depășiri, în zilele amintite, nu sînt accidentale cum ar putea crede cineva care urmărește evoluția realizărilor în această lună. Nu, în zilele respective am avut posibilitatea să livrăm cărbunele pe care 
l-am extras, sau, altfel spus, în zilele amintite 
am fost sprijiniți de pre

paratori care ne-ău asigurat vagoanele necesare, și cei de la Lupeni, care au ponderea în .preluarea producției noastre și de cei de la tînăra uzină de preparare din Uricani.Avem linia de front asigurată pentru o producție medie zilnică de cel puțin 2800 tone. Merg în plin și avem condiții foarte bune de exploatare a complexelor de mare înălțime pe care Ie mînuiesc două formații de elită ale minei, cele conduse de maiștrii Ioan Ciminga și Gheorghe Durlă. Am avut
Ing. Remus RAD, 

director tehnic electromenic 
I.M. Uricani

Marți, 20 octombrie, la Palatul Prezidențial din Ankara s-au încheiat convorbirile oficiale dintre tovarășul Nicolae Ceaușescu, președintele Republicii Socialiste România, tovarășa ElenaCeaușescu și Kenan Evren, președintele Republicii Turcia.Președintele NicolaeCeaușescu și președintele Kenan Evren și-au exprimat satisfacția față de rezultatele vizitei, ale schimburilor de păreri pe care

le-au avut, în aceste zile, subliniind că înțelegerile convenite vor conferi noi dimensiuni conlucrării dintre cele două țări pe plan politic, economic, teh- nico-științific, cultural - și in alte domenii de activitate, în folosul și spre binele ambelor popoare, al cauzei păcii, înțelegerii și cooperării internaționale.Președintele Kenan E- vren a mulțumit pentru vizita efectuată de președintele Nicolae Ceaușescu și tovarășa Elena

Ceaușescu și a adresat înalților oaspeți urări de sănătate și succes în acți--- vitatea prodigioasă pe Care o desfășoară, iar poporului român prieten — de nor realizări, progres șl prosperitate.Președintele ' Nicolae Ceaușescu a mulțumit pentru ospitalitatea cu care a fost întîmpinat pretu- . tindem și a adresat șefului statului turc urări de succes deplin în activita-
(Continuare în pag. a 4-a)

Vizitarea rafinăriei „Anatolia centrală/1

(Continuare în pag. a 2-a)

Marți, în cea de-a doua zi a vizitei de stat în Republica Turcia, președintele Republicii Socialiste România, tovarășul Nicolae Ceaușescu, împreună cu președintele Kenan Evren, a fost oaspetele muncitorilor și specialiștilor rafinăriei „Anatolia centrală” — obiectiv de o deosebită importanță pentru economia turcă, construit în colaborare cu țara noastră.

Inalții oaspeți au fost în- tîmpinați cu multă căldură la sosirea în noua localitate construită pentru lucrătorii rafinăriei - și familiile lor. Dînd expresie sentimentelor acestora, conducerile Societății naționale petroliere „Tupras" și rafinăriei au urat un cordial bun venit președintelui Nicolae Ceaușescu șt președintelui; Kenan E- vren.Prezentînd principalele

caracteristici ale acestui important obiectiv industrial — construit la circa 90 de kilometri de capitala turcă — a cărui capacitate de prelucrare' de circa 5 milioane tone de țiței pe an asigură necesarul guvernoratului Ankara și al altor 14 regiuni, specialiștii au relevat calitățile utilajelor românești, avînd cuvinte de
(Continuare în pag. a 4-a>

Stabilizarea și pregătirea forței de muncă

„Pedagogia"Pentru cîteva momente, ne-am pus în postura u- nui viitor miner, a celui care solicită încadrarea la IM Lonea. Și prinia impresie, cîteodată hotărî- toare, cum se spune, este că am întîlnit gazde primitoare, care primesc cu brațele deschise pe doritori de a învăța și exercita această profesiune. De la simplele formalități la serviciul per- viitorului miner, sonal, pînă la discuțiile cu , ■ membru comisiei special dagogia abatajului, alcătuite pentru îndruma- ....rea noului venit, de Jă informațiile detaliate des- t>ilă familie a muncii. Ia- pre activitatea întreprinderii și despre specificul. locului de muncă, pînă la promptitudinea eu care sînt rezolvate problemele de cazare — peste tot se în- tîlnește, la mina Lonea, o atmosferă capabilă să ușureze integrarea în acest harnic colectiv de muncă.Desigur, aceste momente ale primului contact cu viața minei sînt importante în dirijarea opțiunii nou

abatajului este hotăritoare

cei

încadraților, în formarea convingerilor care să le faciliteze familiarizarea cu o profesiune cu totul deosebită de Ceea ce au cunoscut înainte. Dar experiența multor asemenea cazuri demonstrează că ho- tărîtor devine modul cum sînt primiți, îndrumați și sprijiniți direct la viitorul loc de muncă, adică în subteran. In educarea 1___ , , decisivă
este, cum s-ar spune, pe- 

_ _ . . felulîn care brigada de mineri ii integrează, ca o verita-tă de ce, în postura, de •data aceasta, de reporter, ne-am îndreptat pașii spre sectorul IV al minei — și 
alegerea am făcut-o din două motive. Primul — că este vorba de un colectiv exemplar pentru activitatea de la Lonea, pilduitor în toate privințele. AI doi-

lea, pentru că mulți din- trei cei nou încadrați solicită să fie repartizați la acest sector fruntaș al u- nității.— Acest fapt ne onorează, spune sihg. Gheorghe Gligor, șeful sectorului IV, cînd i-am vorbit despre preferințele multora dintre cei ce pășesc pentru prima dată pe poarta întreprinderii. Dar ne și o- bligă la mai mult, la o grijă permanentă de a le ușura integrarea, cit mai rapid, în meserie, în colectivul- nostru. Ne bucu
ră că faima brigăzilor noastre a ajuns pînă la ei. Dacă doresc să fie alături de hărnicia minerilor conduși de Grigore Mîndruț 
sau de Anton Florea, de Gheorghe Lipsa său de

C.T. DIACONU

(Continuare tu pag. a 2-a)

La IPSRUEEM Petroșani

P re ocupări constante, 
rezultate pe măsurănoastre recondiționare. Lunar., introducem în cir-Sîntem prezenți în sec- tat. tehnologiile ția reparații electrice de la proprii de IPSRUEEMP. Ne înconjoa- ;____ ... .............. ............ .ră un zumzet continuu. Es- cuitui productiv 2,5 -3 tone te fluxul muncii a zeci de de conductori de cupru ■ în majoritate profilați. întregul nostrumuncitoare, în foarte tinere. II avem cainterlocutor pe tovarășul ing. Spirea Suditu. șeful secției, de la amănunte cu activitatea de nare și refoloșire a motoarelor electrice.<*- Acordăm o atenție deosebită acestei activități, urmînd cu strictețe - indicațiile conducerii de partid, ale tovarășului Nicolae Ceaușescu, secretarul general al partidului, sarcinile reieșite din recenta cuvîntare la. Plenara C.C. al P.C.R. cu privire la acțiunea „3R“. Am perfec-

profilați. întregul
^ECUPERARE 
^CONDIȚIONARE 
^EFOLOSIREcare aflăm privire recondițio-

nostru colectiv este preocupat de găsirea a noi soluții de recuperare. Am proiectat. șirealizat instalații și dispo- 
la zitive speciale pentru a- ce.astă activitate, după concepție proprie, cum sînt; mașina pentru recondițio- narea colectoarelor motoarelor locomotivelor de mină și motoarelor mari de compresoare, instalație pentru extragerea mecanizată a bobinelor din motoarele electrice instalație- de fa-

Ștefan NEMECSEK

(Continuare în pag. a 2-a)

Cronica pregătirii alegerilor de la 15 noiembrie

Pentru desfășurarea normală a activității 
în sezonul rece

Pregătirile de iarnă — finalizate 
la timp, de calitate I

Anotimpul rece și-a trimis solii de o bună bu
cată de vreme. Dovadă, mercurul termomețrului os
cilează de cîteva zile, în jurul valorii zero. Pentru 
bunii gospodari, coborîrea termometrului, chiar 
sub zero grade, nu poate fi însă de acum o surpri
ză. Dimpotrivă. In unitățile economice au fost ela- i 
borate din timp programe speciale cu lucrările gos- [ 
podărești menite să asigure și în condițiile ano- J 
timpului rece desfășurarea optimă a procesului pro- ș 
ductiv. Și, potrivit programelor, în funcție cu gradul 
de urgență a fiecărei lucrări s-a trecut la finaliza
rea lor...

Reușitele în această acțiune de primă importan
ță pentru producția lunilor viitoare sînt în • relație 
directă și cu gradul de interes, de răspundere și 
preocupare al gospodarilor unităților economice, ăl 
conducerilor acestora. Pe tema acestei preocupări 
reporterii noștri au întreprins, în colaborare cu 
Consiliul municipal de control muncitoresc al acti
vității economico-sociale, un raid prin mai multe 
întreprinderi. - . -i . , ?

Adunări cetățenești pentru 
desemnarea candidaților F.D.U.S.

Din înfăptuirile actualei legislaturi

Rodnicia muncii

Constatările lor în pagina a 3-a.

Ieri, în întreprinderi și instituții din Valea Jiului au continuat să se desfășoare adunările cetățenești pentru desemnarea candidaților Frontului Democrației și Unității Socialiste pentru alegerile de deputați din 15 noiembrie, In spiritul democrației muncitorești și al responsabilității pentru înfăptuirile socialiste din localitățile minerilor, partici-panții și-au exprimat ho- . târîrea să înțîmpine Conferința Națională- a partidului cu noi și trainice ■ fapte de muncă,' acțibnînd ‘ cu energie creatoare pentru a îndeplini orientările și îndemnurile adresate întregului popor de tovarășul Nicolae Ceaușescu, secretatul general al pârtidului, lâ recen

ta Plenară a CC al PCR.Astfel, de însuflețite a- dunări cetățenești au avut ioc la IFA Vîscoza Lupeni, unde au fost aprobate candidatele Constanța Stan și Dora Staicu — circumscripția electorală orășenească 11; Angelica Ma- nea și Viorica Mondoca — circumscripția 12;- Elena Deațcu și Ținea Vereș — circumscripția 20. Au mai fost -depuse candidaturi in circumscripțiile electorale orășenești 5 — Constantin Ionescu și Ștefan Luca, 21 — Lidia .Șandru >și- Virgima Mureșean —28, Eugenia' Negară și Marin Scorțar.La întreprinderea mi- . nieră Lonea, unde a avut: loc aduna rea cetățenească
(Continuare în pag. a 2-a)

sta la bazaLa ora cînd s-a încheiat activitatea primului schimb, zeci de oameni ai muncii din Uzina ; de echipament hidraulic din Vulcan se îndreptau spre clubul cultural pentru a participa la adunarea cetățenească pentru depunerea de candidaturi în vederea alegerilor de la 15 noiembrie.- Eu le cunosc activitatea candidaților deoarece sînt muncitorii noștri, spunea maistrul Marin Lazăr. Ei sînt oameni de nădejde, atît. la locul de muncă, dar și în participarea, în implicarea cu spirit înnoitor în viața socială a o- râșului a cărui înfățișare

împlinirilor este o imagine a noastră, a celor ce trăim și muncim în această localitate. In'această atmosferă de lucru, prilejuită, de a- dunarea cetățenească din circumscripția electorală municipală nr. 44, au fost prezentate candidaturile a trei muncitoare harnice și prețuite în colectivul uzinei. Sînt Elena Bar, strungar, la secția de construcții metalice de la Paroșeni, Claudia 'Avram, ’ tot .strungar ia IJEH și Elena Belea, electrician.
Tiberiu SPÂȚARU

(Continuare in pag. a 2-a)



MIERCURI. 21 OCTOMBRIE 1987

(Urmare din pat I)In adunările generale de dare de s^amă și alegeri ale organizațiilor UTC

La mina Lupeni, Cost prezenți luni, la adunarea generală a organizației UTC de ia sectorul II, unde dezbaterile s-au concentrat, în principal a- supra următoarelor probleme, viața de organizație, disciplina tinerilor în producție, aprovizionarea locurilor de muncă, mai ales ce trebuie să facă în Viitor organizația UTC pentru ca, prin muncă- patriotică, să contribuie mai mult la buna aprovizionare cu materiale și schimb a locurilor muncă — un capitol care există disponibilități insuficient valorificate — și organizarea instructivă, educativă a timpului liber.„Nu ne ocupăm suficient de ce» cu ne motivate. Am impresia că, de multe ori, prinși de o problemă

piese de de la

Rodnicia muncii
(Urmare din pag. 1)

de por- spre din Jiu-

Toate trei, remarcau vorbitorii, și-au legat viața 
de marile transformări din Viața orașului și împlinirile uzinei lor, de munca străbătută de sentimentul responsabilității față calitatea stîlpilor care pese în fiecare zi abatajele minerilor întreprinderile Văii toi. Adunarea cetățenească, în cadrul căreia reprezentantul consiliului o- rășenesc al Frontului Democrației și Unității Socialiste a prezentat și pe cei doi candidați — maiștrii Gudasz Mihai și Soo Trăncișc ■■în circumscripția. electorală orășenească nr. 5; a ' fost cadrul îp care s-au arătat succesele oamenilor muncii din uzină, dar și împlinirile din viața socială a orașului.— In cele 9 luni din a-

Adunări cetățenești
(Urmare din pag I) fost cir- o- Or- bi- executiv al Con-

e- îriregis- anii actualei le- în extracția de și în dezvoltarea - urbanistică, for-

în cadrul căreia au depuse candidaturi în < umscripția electorală rășenească 1 — Ioan za, vicepreședinte al roului siliului popular orășenesc, municipală 21 și orășenească 2 — Gavrilă David, președintele biroului executiv al Consiliului popular orășenesc, au fost voeate succesele trate în gislaturi cărbune edilitarmulîndu-se propuneri pentru munca de viitor.In Uricani, oraș care cunoaște o impetuoasă dezvoltare în anii actualei legislaturi, au fost depuse candidaturi în circumscripțiile electorale 16 — Maria Nicoleescu și Emilia Costea, 17. — Paraschiva Pătrășcoiu și Marieta Băn-

LA CĂMINELE de familiști din Loiiea și Petrii a au Ioc astăzi după- amiază întîlniri ale minerilor cu membrii cenaclului literal- „Venus". De la ora 16,30, în sala din strada T. Vladimirescu și, la oraI 18,30, la clubul căminelor de pe strada M. Sadovea- nu, se va prezenta poezie, proză, glume eu grupul „Trio satiric" și muzică tî-

răspundere, spirit revoluționarsau alta de mai mică importanță, neglijăm adevăratele probleme din viața organizației, dintre care una este primordialii: implicarea tinerilor in producție, sporirea aportului lor Ia creșterea producției de cărbune, ceea ce înseamnă acțiune hoțârită, prin muncă politică de la om la om, pentru educarea tinerilor prin muncă și pentru muncă, pentru întărirea disciplinei și a vieții de. organizație în general — afirma cu simț de răspundere, Mihai Ceueă, noul secretar al organizației. „Ce fel de calificativ putem acorda muncii noastre politice, cînd încă e- xistă tineri care fac nemotivate, care creează. probleme ? Nici într-un caz, bun !“, a continuat secretarul comitetului. UTC 
cest an, spunea Ion Ioana, noi am fabricat cu 7460 de stîlpi hidraulici mai mult decît erau pre- văzuți prin plan, asta însemnînd nu numai că ne-am realizat sarcinile a- nuale de plan, ci că vom livra minerilor mai mulți stîlpi, contribuind, astfel la creșterea producției de cărbune. In legislatura care se încheie, uzina noastră a cunoscut noi etape de dezvoltare prin eforturile tuturor. Toate aceste succese ale muncii noastre le vom amplifica pentru a întîmpina cu rezultate calitativ superioare, pe măsura tinereții, hăr-. niciei șî competenței profesionale a colectivului de muncă, alegerile de depu- tați din 15 noiembrie Conferința Națională partidului. Și

ă

cilă, 18 — Silvia'Danciu și Ioana Stanciu.La Aninoăsa au avut Ioc, într-o atmosferă de lucru, adunări cetățenești în care au fost depuse candi- daturi în circumscripțiile electorale comunale 7 —- Kinski Margareta și Tanc- zer Ana, 8 — Teodor Cri- șan și Nicolae Jurca, 9 — Aurelia. Staicu și Lenuța îovănescu, 19 — Voichița Dănuț Burlec și Gheorghi- na Dănuț Burlec.Adunări cetățenești pentru desemnarea candida- ților FDUS, pentru alegerile din 15 noiembrie au mai avut loc în circumscripțiile nicipale Sta i c vradi; 4 tescu, Viorica Ciucian Margareta Dima; 55 comunală riciuc, Banița.

■ electorale . mu-37 — Dorau și, Maria Na- — Iuliana Butu- și și 7Mihaela Ma- prim.'ir al comunei
nară. (Dan 1’etrîlean.u, corespondent).

LA INSILOZARI. Ele
vii de la Liceul de mate- 
matică-fizică din Petro
șani participă, de luni, în 
două Schimburi, la sorta
rea cartofilor în vederea 
însilozărilor de la depozi
tul din Iscroni al Com
plexului de legume-fructe. 
Ca și colegii lor de la Li
ceul economic și de drept 
administrativ, elevii, în - 
soțiți de cadre didactice, 
vor munci o perioadă de 
două săptămîni.

valoroase, în hotărîrea organizație.

minci, lulius Belciu, prezent Ia adunare.Cele două afirmații i- lustrează pe deplin climatul în care, la mina Lupeni se desfășoară adunările generale de dare de seamă și alegeri. Tinerii âu ridicat probleme, caută soluții, în majoritatea lor dovedesc prin atitudine, răspundere comunistă. Ș-aU făcut propuneri, multe dintre ele trecute deja adoptată de în finalul dezbaterilor.Ceea ce este important, remarcăm noi, este faptul că în viața organizației UTC de la sectorul II, am simțit, cu ocăzia adunării, un suflu nou,; mult mai combativ, suflu tineresc care trebuie să se continue și în faptele de muncă.
H. DOBROGEANU 

(Urmare din pag.sonat și izolat bobine recuperate etc. în fiecare lună ne depășim sarcinile de plan cu 20—25 la șută. Prin standurile din dotare și autoddtare verificăm cu minuțiozitate toate motoarele recondiționate, astfel o cel puțin si- cu a unui motorrelatarea interlocu- mai notăm numele
incit să putem garanta funcționare milară nou.Din torului a trei șefi de brigadă: Ștefan Chezan, Henrich Lau- fer și Ludovic Bicskey, sub coordonarea cărora compo- nenții brigăzilor „de recuperări" au obținut rezultate deosebite în acțiunea „3R“... „ Reușite s-au înregistrat și în ce privește predarea, conform planului, a materialelor recuperabile și re- folosibile. Aflăm detaliide ia directorul comercial ai

Să fim sprijiniți mai operativ in preluarea producției
(Urmare din pag. I)cevii probleme, dar le-am rezolvat în timp util, la abatajul unde lucrează brigada lui Ciminga, greutăți pricinuite de calitatea slabă a transportorului TR 7 de pe fîșie, transportor executat de UNIO Sa- tu Mare. A trebuit să schimbăm, practic, toate scocurile. Acum necazurile au trecut. Aceste abataje pot da pînă la 1000 de tone pe zi fiecare.
EA MONUMENTUL E- ROILOR de la Școala generală nr. 1 din Vulcan are loc astăzi, de la ora 9, o manifestare cultural.-e- ducativă pionierească, organizată,' de Casa pionierilor și șoimilor patriei din oraș, dedicată Zilei Armatei — 25 octombrie. După întîinirea cu un ofițer care le vorbește copiilor despre semnificațiile politice ale evenimentului și eroismul armatei noastre, elevii vor susține un program artistic dedicat Zilei Armatei.

Ion Boțeanu, este bine. Bine, în primul rînd, pentru ei, pentru realizarea lor profesională.Bine și pentru brigadă, intervine în discuție /înton Florea. La formația noastră, doar cu și șefii de schimb sîntem cu mai multă vechime. Majoritatea ortacilor sînt tineri. Și tînără a fost c.ontinuu brigada, pentru că am primit, mereu, noi muncitori, ne-am împrospătat forțele. Au venit la noi, au învățat meserie, mulți au plecat, pentru a fi . șefi de schimb în alte brigăzi sau chiar șefi de formație. U- nii s-au înscris ,1a școala de maiștri sau chiar la institut și le-au absolvit. Vorbesc de cei harnici, de cei serioși.— Depinde numai de ei să ajungă mineri de nădejde, să . se realizeze în profesiune, adaugă Gheor- ghe Lipsă. Desigur, noi le stăm alături, tot timpul. completează Anton Florea,

întreprinderii, tovarășul 
Ioan Ghinea:

— Am reușit, prin efor
turi stăruitoare, să realizăm în general planul la 
materialele prevăzute în grafice. Cele' mai bune re
zultate au fost -. obținute Ia

Preocupări constante
pi iarca cuprului ilumi- niului și bronzului, materiale mult solicitate de e- conomia națională, unde a- vem depășiri substanțiale. Sjire nemulțumirea noastră. înregistrăm însă ră- mîneri în urmă la anvelope, camere uzate și uleiuri minerale. Printr-o mobilizare mai susținută, pînă la finele anului, vom recupera restanțele și la acest capitol, ne vom realiza planul Ia toți indicatorii. .C'onsultînd statisticile din

acți- de în- pu-

In ceea ce privește fluxul gen e r a 1 de t r a ns por t nu ne ridică probleme deosebite. La toate benzile' aflate în funcțiune am montat onări intermediare și rezervă, astfel încît f.r-o jumătate de oră tem trece, în caz de nevoie, de alta.Am să de și de covor de cauciuc pentru a-1 înlocui pe cel uzat,
la o acționare lamai avea nevoie în- motoare de rezervă

ALEGERI PIONIEREȘTI. 
In această a doua jumăta
te a lunii octombrie 
în curs de desfășurare 
legerile pionierești, de 
nivelul grupelor pînă 
unități. Totodată se consti- | 
tuie și noile comisii pen
tru șoimii patriei, din care 
fac parte cadre didactice și 
pionieri.

sînt
a- 
la 
la I

Rubrică realizată de 
Tiberiu SPATARU

ro infopmâm J

explicăm î» jut m lin * ‘ « țim că și ei sînt alături de noi, de trăduințele brigăzii — și lucrul ăsta se simte repede, în abataj nu poți păcăli pe nimeni — facem totul pentru ei. De pildă, 
„Pedagogia" 
abatajului
ca să mă refer la cîțiva dintre tinerii veni ți de curînd la noi — nu au nici trei luni de zile. Sîntem mulțumiți de ei, le amintesc și numele, pentru că, deși intervalul de timp e scurt, sîntem siguri că nu ne dau de rușine, au dovedit-o pînă acum. E vorba de Vasile Luchian, Radu Viorel, Mihai Proțiuc, Zol- tan Casapu.— Și la noi în brigadă, 

cadrul biroului plan, aflăm că la fabricarea pieselor de schimb sarcinile au fost realizate și depășite cu 14 la sută, din care valoarea pieselor recondiționate depășește 33 milioane lei.Rezultate bune se obțin 
și în alte secții. In cadrul secției „service" discutăm cu ing. Mircea Olaru.— Noi avem sarcina să recondiționăm piese de di- mensmni mai lin compo- nența utilajelor și mașinilor aflate în reparație șau reparații capitale. Din roțile dințate uzate confecționăm altele de diametre mai mici. Axele sînt încărcate cu sudură și prelucrate la strung sau reproiec- tate la alte profile. Recuperăm și recondiționăm cu 

a-funcți-să ne creăm în felul cestă siguranța în onarea fluxului.Revin la fluxul transport general, cuarea cărbunelui de la eva- extras din abataje și lucrăripregătiri pentru că s-ar putea să fie, în din urmă, punctul minei, dacă nu se producția în. mod de către uzinele de rare din câni. Noi stocare subteran, pline nu lucru. '

de aici cele slab al preia ritmic prepa- Uri-Lupeni șiavem silozuri de a cărbunelui în dar dacă rămîn am făcut mare De multe ori sîntem nevoiți să oprim fluxul care este încărcat cu cărbune. In momentul pornirii benzilor, și nu sînt puține, apar suprasolicitările care conduc la arderi de motoare și ruperi de covor. Ce urinează după asemenea necazuri nu este greu de imaginat. Nu-i drept, nici nu-i firesc să avem stocuri în subteran de la o zi Ia alta de 700—800 și chiar 900 tone. Silozurile de stocare a cărbunelui le-am făcut să ne sprijine, să ne dea posibilitatea să acționăm pe flu-

Nicolae 
Manole, 

Her-

avem asemenea exemple bune. Cum ar fi Culcca, Ștefan Florin Leea, Cornel țug — și ei, doar de cîte- va luni veniți în formație și primii lor pași arată că au pășit cu dreptul.Integrarea cît mai rapid și mai „fără probleme", a celor care sosesc în rînduri- le lor, stabilizarea forței de muncă este o problemă de producție, am înțeles, din spusele interlocutorilor. Dar este și una profund: umană, așa cum o înțeleg și cum o rezolvă acești mineri de frunte. Pentru că, la un. moment dat, brigadierul Anton Fio-- rea, printr-o mărturisire ușor, nostalgică, însoțită de o duioșie am spune, credem că a dezvăluit resorturile intime ale acestei participări afective la pașii de început ai viitorilor mineri: . „Ce să mai vorbim, tinerii aceștia îmi aduc aminte de cel ce am fost eu, acum aproape 25 de ani, cind am venit lămină. Ii înțeleg foartebine, de aceea.. vreau sa-iajut, din toate puterilemele. Și CU sfatul și cufapta. Și întotdeauna lespun, din cele trăite demine. că mineritul paregreu înainte de a deveni ușor. Dar, numai atunci cind ești pornit pe muncă — și trebuie știut că munca temeinică din abataj e răsplătită cum se cuvine!".
Aspect din secția de 

preparare a cuarțului 
din Uricani.

Foto: Al. TATAR

foarte bune rezultate piesele și subansambiele fo- rezelor și sondezelor.Finalizăm documentarea noastră la comitetul de partid al întreprinderii, printr-o scurtă discuție cu tovarășul Carol Oliver, jse- eretarul comitetului de partid ți președiutete e.o.m.— Putem spune c:â^ în g« ■' ral; v» m rezultate b- ne îe ? îl >. a , R' Se depun eforturi deosebite în acest sens și la unitățile noastre din Livezeni, Uzina de echipament hidraulic din Vulcan și Secția TH de. la Paroșeni. Hotărîrea colectivului nostru este ca și prin rezultate deosebite obținute în acțiunea „3R“ să putem raporta în cinstea Conferin-Națioi alt a ; o- idu ui împliniri deosebite în înfăptuirea san inilor ce ne revin din obiectivele prioritare stabilite de recenta plenară a CC al PCR.
xurile noastre de transport fără să pierdem producția abatajelor, să le stingherim buna activitate, nu să depozităm cărbunele pe care nu-1 preiau preparatorii. Și aceasta mai ales în condițiile când pe fluxul nostru de transport e- vaeuăm și producția obținută de minerii de la Valea de Brazi. Din vina noastră, a minei, nu am realizat producție Ia nivelul .mediu zilnic planificat în cel mult două zile, în rest, se datorește prepa- rațiilor. Așteptăm cu mare nerăbdare să funcționeze continuu lanoua capacitate uzină de preparare a cărbunelui de la Uricani, vecină cu întreprinderea noastră, care, sperăm, că va . rezolva și problema preluării producției minei noastre.Repet, avem posibilități să realizăm o medie, zilnică, de cel puțin 2800 tone de cărbune, dar dorim să fim Sprijiniți în preluarea producției extrase de către uzinele de preparare din Lupeni și din Uricani.
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Pentru desfășurarea normala a activității în sezonul rece

L M. Livezeni

— In ultimele trei săp- tămîni am intensificat acțiunile care vizează pregătirile pentru sezonul rece al anului, ne relata tovarășul Ilie loan, președintele comitetului de sindicat de Ia IM Livezeni. Am procedat la o temeinică aranjare a incintei pentru ca fiecare sortiment — materiale și utilaje — să aibă un loc de depozitare bine delimitat. Am recepționat, pînă a- cum, în jur de 100 de tone de nisip și balast, precum și lemn de mină cherestea și dulapi —, ur- mînd ca și în continuare să fim aprovizionați cu astfel de sortimente. O precizare s în acest an, intenționăm să creăm stocuri de nisip și balast în mină, doarece — se știe — în timpul iernii, a- provizlonareâ de la suprafață cu asemenea mate- riale se desfășoară mai greoi, din cauză înghețului. în acest scop am pregătit 120 de vagonete, încărcate cu nisip și balast care — aflate în subteran — vor asigura necesarul 
pe circa două săptămîni.împreună cu ing. Gertrude Coroesc, șefa brigăzii de deservire, parcurgem incinta întreprinderii. A- firmațiile președintelui de sindicat se adeveresc : în jur de 50 de oameni, îm- părțiți în echipe, acționau de zor. In diferite puncte ale depozitului, la sortarea și aranjarea utilajelor, la depozitarea lemnului și celorlalte materiale necesare bunei desfășurări a activității minei.....

I.M. Vulcan
Programul —- realizat 

punct cu punct!Discutăm cu directorul adjunct electromecanic al minei, ing. Petru Costinaș. Tema discuției : stadiulrealizării pregătirilor de iarnă.— Pot afirma că la a- ceastă dată * am realizat lucrările planificate în cadrul programului pregătirilor de iarnă. Concret, amintim: izolarea a- coperișului la clădirile ce adăpostesc tablourile de distribuție a energiei electrice și mașină de extracție. S-a renovat și igienizat clădirea administrativă. Am verificat și reparat izolația la conductele de agent termic. Sectorul administrativ a finalizat curățirea . canalizărilor și înlocuirea conductei de apă menajeră de la baie. La propunerea oamenilor muncii, la baia muncitorilor s-au executat luminatoare cu sticlă. Ca urmare, au fost desființate ventilatoarele electrice, precum și iluminatul pe timp de zi, realizîn- du-se importante economii de energie electrică. Pină la finele lunii vom termina lucrările la instalația de încălzire a băii de la punctul termic propriu;.'/ ■■
— Care este situația 

aprovizionării cu mate
riale ?— La capitolul aprovizionării cu materiale stăm

— Pînă la această oră, am descărcat lemn, plasă de sîrmă și utilaje din 9 vagoane, aflăm de la sing. Ilie Cată, din cadrul brigăzii de suprafață. Zilnic, la rampa de descărcare trag 8—10 vagoane, uneori «chiar 18, așa că procedăm la descărcarea lor operativă, fiindcă orice oră de Staționare în plus costă. Treaba merge bine, un ajutor prețios primim din partea sectoarelor, personalului TESA și organizației de tineret.— Ne mai lovim de uft impediment, pe care vi l-am relatat și cu alte o- cazii, intervine ing. Coroesc. Este vorba de autobasculante și utilajele pentru încărcat. Sînt zile în care, deși le comandăm, nu primim, din partea SUCT-ului, necesarul ;de asemenea utilaje. Doar cu o autobasculantă nu putem face' față. Trebuie aduse secții de complex de la JUMP, plus satisfacerea nevoilor de aici, din incintă. Problema auto- basculantelor este presantă deoarece dorim să amenajăm, la puțurile 2—3 și Ia puțul auxiliar Est, stocuri de materiale pentru a evita dereglările în aprovizionare în perioada de iarnă.în cîteva locuri, lîngă căile de acces, am observat grămezi cu piese din fontă, aluminiu și bronz. Aflăm că sînt materiale recuperate ce Urmează a fi expediate spre valorificare. J-a o sortare prealabilă, s-a reținut tot ceea ce se poate recondiționa în atelierul mecanic al mi

în general bine. Avem probleme — pe care le vom rezolva în timp util la asigurarea stocurilor necesare pentru iarnă la cherestea, balast, nisip, bolț ari, uleiuri minerale pentru utilaje, sticlă pentru geamuri și luminatoare, laminate din fier și tablă.
— Ce măsuri s-au luat 

în ceea ce privește flu
ența transportului pe 
verticală ?— Pentru a asigura în lunile cU geruri mari, buna funcționare a instala-, țiilor de transport pe verticală — pentru personal și aprovizionarea cu materiale — am verificat și. pus la punct dispozitivele de încălzire a aerului care intră pe puțul nr. 8 I’rocop. In cursul a- cestoi - săptămâni vom termina verificările similare la puțul 7 Noiembrie. Am revizuit și pregătit de pe acum utilajele necesare pentru lucrările de deszăpezire.In compania interlocutorului nostru verificăm pe teren cele afirmate.' Totul corespunde. Se lucra intens la finalizarea lucră- ' rilor în Vederea asigurării, unui microclimat adecvat desfășurării activității în bune condițiuni pe perioada lunilor de iarnă.

Ștefan NEMECSEK 

nei, urmînd ca restul șă fie trimis Centrului de a- chiziții din Livezeni. „De fapt, precizează însoțitoa- rea, pînă acum am expediat două vagoane cu fier vechi, în cîteva zile urmînd a fi încărcat un altul, plus piesele acestea".Pe gospodarii minei Livezeni, iama nu-i va prinde nepregătiți. Punct de vedere împărtășit, de altfel, și de șeful serviciului administrativ, Florea Vlaicu, care precizează că, în ce privește căile de acces și asigurarea mijloacelor de transport al personalului, problema este rezolvată aproape siită la sută.Sîntem siguri că, beneficiind de sprijinul Bazei de aprovizionare a CMVJ, va fi rezolvată și problema aprovizionării cu geam tras de 3—4 mm și geam armat, necesar creării unor condiții optime de lucru în separație și atelierele minei. In rest, așa cum spuneam, pe gospodarii minei Livezeni a- notimpUl friguros nu-i va găsi nepregătiți.
Gheorghe OL TEANC

La Uzina de echipament hidraulic din X ulcan 
meseriașii din echipele complexe, coordonate de 
maistrul Aurel Bogdan, acționează intens pentru ter
minarea Ia termen a lucrărilor de Ia noul atelier 
pentru confecționat plasă din sîrmă,

Tnsoțiți' de președintele comitetului de sindicat de la IM Lupeni, Aurel An- gheluș, străbatem incinta minei.„Avem un program riguros stabilit și urmărit de c.o.m. — ne spune interlocutorul. In ședința consiliului oamenilor muncii vom analiza cum s-au înfăptuit măsurile scadente pînă; la 20 octombrie, prevăzute în cadrul pregătirilor de iarnă". Cerem și noi un exemplar al programului și în cursul raidului urmărim ce s-a realizat din prevederile lui.Intrăm în baia minerilor. La dușuri, nici o ro- zetă I „Nu rezistă, le scot chiar cei ce fac baie aici. De ce ? Nu înțelegem" — motivează însoțitorul nostru. Verificăm apa caldă. Nu-i chiar caldă I. In vestiare, destul do răcoare. Aerotermele, . în momentul

I.M. Petrila■ ... ... ,
Fermitate inNe aflăm în vestiarul băii minerilor, unul ■din punctele.., mai întotdeauna „nevralgice" ■ ale pregătirilor de iarnă, ba din cauza lipsei de căldură din vestiare, ba a apei calde. Or, aici e cald, e plăcut. întrebăm un miner care abia își îmbrăcase salopeta îmbibată de praf de cărbune dacă hainele de lucru se usucă întotdeauna ? Da, se usucă ! Este și apă caldă. Baia este pregătită pentru iarnă. Pentru aceasta,' ne explică Vasile Bitir, șeful serviciului administrativ, au fost realizate un complex de lucrări de maximă însemnătate: izolarea‘tuturor conductelor de apă caldă, aburi și de apă potabilă; s-ău efectuat probele la centralele termice .care asigură agentul termic pentru căminul de ne- familiști, spital, blocul de intervenție și club. La CT din incinta minei s-au terminat reparațiile la un cazan, iar la al doilea se află în curs..., urmînd să fie finalizate pînă la .1 no

I.M. Lupeni Mai sînt multe de făcut!vizitei noastre, nu funcționau: „In cel mai scurt timp, ne asigură interlocutorul, vor funcționa toate".Stăm de vorbă cu cîțiva dintre mineri. Nicolae Bratu, Ccrstică Păraschiv, Vasile. Moraru, Vasile Ior- dăchescu care afirmă : „Nu spunem că nu este bine, că nu este curat. Dimpotrivă, Există, acest lucru este vizibil în baie, vestiare, la celelalte puncte sociale. Din păcate, căldura, uscarea hainelor, lăsă de dorit.. Din baie pînă la dulap înghețăm". Intr-o încăpere ăerotermele funcționează bine; este cald, hainele sînt Așezate co - rect, la uscat. Deci, aici se poate 1In incinta minei urmărim cum sînt pregătite materialele pentru iarnă, cum sînt depozitate, dacă stocmilo necesare sînt asigurate. Pe traseul nostru.

iembrie. Problema este însă... o comandă de 800 ml de țevi fierbătoare, neonorată încă de un furnizor din Zalău... Dar se insistă și... țevile trebuie șă sosească. .Tot pentru buna funcționare a băii, au fost verificate și puse în funcțiune instalațiile de uscare a hainelor de lucru din vestiar, s-a asigurat etanșa- rea ferestrelor de la vestiar și de la celelalte încăperi ale blocului social- administrativ. Urmau să fie terminate și zugrăvelile, vopsitul băii și vestiarului, dar au întîrziat și din lipsa de vopsea, dar mai ales din cauza concentrării, în octombrie, a tuturor forțelor pentru a- sigurarea spațiilor de cazare din blocurile 102 și 113 pentru nou încadrați. Important este că s-au creat 201 locuri noi de cazare, că baia și vestiarul funcționează în bune condiții, că agentul termic, ce trebuie furnizat de centralele minei, poate fi asigurat. Deci, pregătirile, 
asigurarea condițiilor pen
tru oameni, cei care rea
lizează producția, se află 
aproape de punctul final.Dar pregătirile de iarnă incumbă, cu toată stringența, premise certe, ne
mijlocite pentru procesul 
productiv. Și la acest capitol, măsurile cuprinse în programul pregătirilor au fost eșalonate, iat finalizarea lor Urmărită îndeaproape. Dovadă — terminarea unei lucrări de primă importanță pentru producție — «amenajarea și modernizarea stației de rambleu și de înnămo- lire Est. Alta a fost refacerea acoperișului și' a pereților halei puțului centru. S-a amenajat un culbutor la suprafață pentru cărbunele mărunt, rezultat de la curățirea bazinelor subterane, s-a «amenajat perimetrul depozitului de echipament electric, s-au sistematizat 
ne întîlnim cu directorul minei, ing. Gheorghe Mar- chiș. Asupra celor constatate în baie ș’i vestiare ne răspunde :„Este adevărat. In ceea ce privește apa caldă, în sezonul rece folosim pentru încălzirea ei, gazul metan pe cure îl captăm din subteran prin degazare. Noi primim agentul termic de la preparație. Și se pare că este insuficient! Ne încurcă mult că TACMM-ul a întîrziat ’ lucrările la un nou punct termic. Pînă nu se va termina, căldura la mina Lupeni va fi o problemă".In ce. privește spațiile care trebuie închise etanș, ni se spune că, a lipsit sticla pentru geamuri.„In ce privește stocurile pentru iarnă, în special la lemn de mină, unde situația a fost la un moment dat critică, lucrurile S-au mai îmbunătățit, deși nu

și extins liniile ferate in depozitul de lemn, între puțul centru și haldă și... multe altele.Abordăm o problemă de fond pentru producția din lunile de iarnă — stocuri
le de materiale. Sînt, dar nu pe măsura cerințelor. Referirea este valabilă pentru materialul lemnos. Stocul se prezintă doar 60 la sută față de cel de a- cum Un an, ceea ce nu acoperă consumul nici pentru un trimestru,, Mai hesatisfăcătoare este situația cu materialele de masă pentru investiții — nisip, agregate de diferite sorturi — la care nu numai că nu există stocuri, dar furnizorul nu onorează contractele, așa că aprovizionarea locurilor de muncă abia se face de la o zi la alta. Ca materiale deficitare, cerute de programul pregătirilor de iarnă, am reținut și lipsa tablei, pentru diferite izolații, șarpante și burlanele clădirilor, precum și a sticlei pentru înlocuirea geamurilor sparte, a vatei de sticlă, a bitumului... lipsuri asupra cărora gospodarii trebuie să persevereze cu insistență la furnizor, acum cît timpul este încă favorabil, iar Baza de aprovizionare să-și dea concursul necesar ISînt cerințe care stau prioritar în atenția biroului executiv al c.o.m. După cUm ne-a asigurat ing Bujor Bogdan, directorul minei, pregătirile de iarnă, derularea lor, stadiul în care se află este urmărit, din aproape în aproape, pe bază de responsabilități precise. Adevărul este că mina Petrila întîmpină iarna cU pregătirile „Ia zi“, iar asupra cîtorva rămâneri în urmă, mai ales privind acoperirea stocurilor de materiale, se acționează cu fermitate. Astfel, procesul productiv va depăși cu bine rigorile ier-, oii ce se apropie.

Ioan DUBEK 
în suficientă măsură, acționăm în perioada imediat următoare pentru a asigura stocurile necesare de materiale pentru buna desfășurare a producției".Continuăm raidul la ..sursa de căldură", adică Ja preparație. • Pantelimon Turcită, șeful punctului termic, afirmă : „In ziua de 15 octombrie, conform planului, am încheiat reparațiile și cele două cazane merg din plin. Avem tot ce ne trebuie pentru a da căldura necesară... Despre frigul din baia minerilor, de care vorbiți, nu a reclamat nimeni nimic".Verificăm, aparatele de măsură, afirmațiile interlocutorului corespund realității, A ieșit însă altceva Ia iveală. Lipsa unei legături permanente, a unei conlucrări, între punctul termic de la preparație și gospodarii minei.

II. ALEXANDRESCU
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Vizita de stat efectuată de tovarășul
Nicolae Ceaușescu, împreună cu tovarășa 

Elena Ceaușescu, în Republica Turcia
încheierea convorbirilor oficiale

(Urmare din pag. t)te, de bunăstare și pace 
poporului turc prieten.Cei doi șefi de stat au convenit să continue dialogul la nivel înalt, care s-a dovedit încă o dată a fi un factor determinant în întărirea bunelor raporturi de . . prietenie și colaborare româno-turce.pornind de la rezulta-

tele bune ale întîlnirilor la nivel înalt bilaterale, de la importanța lor deosebită, președintele Nicolae Ceaușescu a subliniat ne-
le vizitei a fost adoptatun Comunicat comun, care se va da publicității.Convorbirile au decurs într-o atmosferă de prietenie, de stimă și înțele- cesitatea extinderii acestui 8ere reciprocă./ *în conformitate cuțelegerile convenitecadrul convorbirilor la ni- guvernului român și vel înalt româno-turce, la dullah Tenekeci, Ankara a fost încheiat A-

dialog în întreaga Peninsulă Balcanică, pentru întărirea conlucrării, încrederii, securității și păcii . îij regiune.In legătură cu rezultate-

cordul pe termen lung între Guvernul Republicii Socialiste România și Guvernul Republicii Turcia, privind schimburile comerciale și cooperarea e- conomică și tehnică.Documentul a fost sem- . în- nat de Gheorghe Oprea,în prim viceprim-ministru alAb--ministru de stat în guvernul turc.
c- Vizitarea rafinărieivizitat principalele săli de comandă automatizată, caldă apreciere la adresa unele din principalele in- colaborării cu România. Institutele și întreprinderile românești de specialitate au asigurat atît proiectul și livrarea a circa 65 de mii tone de echipamente, cît și supervizarea lucrărilor de construcții- montaj și punerea în funcțiune a rafinăriei, care se află în prezent în activitate dînd deplină satisfacție.Răspunzînd invitației gazdelor, președintele Nicolae Ceaușescu și președintele Kenan Evren, aplaudați cu simpatie de muncitorii și specialiștii rafinăriei, au

(Urmare din pag. 1) stalații.In , timpul vizitei, ședințele Ceaușescu și Kenan Evren au importanța semnificație a acestei realizări de mare complexitate tehnică, ce pune pregnant în evidență buna colaborare dintre cele . două țări, capacitatea creatoare a muncitorilor, tehnicienilor și specialiștilor români și turci. .In acest context, șeful statului turc a subliniat că rafinăria reprezintă marcabilă realizare

. pre- Nicolae președintele relevat și profunda

o re-a co

„Anatolia centrală"operării dintre cele două țâri. împărtășind această aperciere,Nicolae Ceaușescu și-a exprimat, totodată, convingerea că raporturile de colaborare româno-turce se vor dezvolta tot mai mult în interesul progresului e- conomic al ambelor țări, al propășirii celor două popoare.La încheierea vizitei, președintele Nicolae Ceaușescu a semnat în cartea de onoare a rafinăriei.In aplauzele celor pre- omagiu pentru activitatea zenți, președintele Nicolae Ceaușescu și președintele Kenan Evren au părăsit rafinăria, îndreptîndu-se spre .Ankara.

întreaga vizită a ilustrat pregnant, prin suita nu* manifestări de ce au marcat în Și •în
președintele meroaselor prietenie parcursul călătoriei Anatolia centrală, cît momentele petrecute mijlocul lucrătorilor rafinăriei, stima și prețuirea deosebită de care se bucură șeful statului nostru, căruia populația Ankarei și a localităților străbătute i-au adus și cu acest prilej un profundsa neobosită închinată prieteniei și colaborării între popoare, păcii și înțelegerii în Balcani, in întreaga lume.

Tovarășa

Tovarășa academician doctor inginer Elena. Ceaușescu, prim viceprim- ministru a! guvernului, , președintele Consiliului Național al Științei și In- vățămîntului, a primit, marți, 20 octombrie, î reședința oficială rezervată la Ankara, un grup de oameni de știință, rectori și profesori din Turcia.In numele celor pre- ■» zenți, prof. dr. Sumer Șa- hin, secretar general al Consiliului Național pentru Cercetare Științifică și Tehnică din Turcia, prof, dr. Adnan Aydin, șeful catedrei de chimie de la Universitatea Marmara din Istanbul, și prof. dr. cla Gunduz, decanul cultății de chimie de Universitatea Gâzi din kara, au mulțumit tru primire și au subliniat deosebita satisfacție a oamenilor de știință din Turcia față de vizita pe care președintele NicolaeCeaușescu.și tovarășa Elena Ceaușescu o întreprind în țara lor, exprimînd con-

vingerea că aceasta va deschide noi perspective bunelor relații de prietenie și colaborare româno- turce.In același timp, a fost adus un cald și respectuos la omagiu tovarășei academician doctor inginer Elena Ceaușescu pentru tatea prodigioasă desfășurată în domeniul rii științifice, pentru portul importaht la voltarea științei
activi-

Ne- falaÂn- pen-

cercetă- a- dez- . .____ .. românești și la îmbogățirea patrimoniului științific universal, la punerea cuceririlor geniului uman în slujba păcii și progresului întregii omeniri.Tovarășa academician doctor inginer Elena Ceaușescu a' fost rugată să primească, în semn profundă stimă și de prețuire, primul exemplar, a- părut în limba turcă, al lucrării „Pdlimerizarea șterebșpecifică a izoprenu- lui“, care constituie o contribuție extrem ele valoroasă la fundamentarea

limerizarea stereospecifi- că a izoprenului" în Turcia contribuie la mai buna j a colaborării dintre oamenii de știință din cele două, țări.Referindu-se la misiunea' de mare răspundere ce revine în societate oamenilor de știință, tovarășa Elena Ceaușescu a evidențiat preocuparea României ca toți slujitorii ști- -inței, artei și culturii să acționeze pentru dezvoltarea colaborării și cooperării, pentru apărarea și garantarea păcii în Balcani, în Europa și în întreaga lume.Tovarășa Elena Ceaușescu a transmis, cu acest prilej, tuturor oamenilor de b ință, cercetătorilor șiin drelor universitareTurcia cele mai bune rări de prietenie și dorința de colaborare din partea slujitorilor științei și învățărnîntului din România.

principiilor și tehnologiilor pentru producerea, la scară industrială, a cauciucului izoprenic cu • în- cunoaștere și întărire sușiri stereospecifice, dezvoltarea chimiei derne.Membrii delegației au exprimat, totodată, dorința oamenilor de știință din Turcia de a se întări legăturile de colaborare, schimburile de idei, comunicarea dintre cercetătorii celor două țări. S-a apreciat că această vizită a inalților soli ai poporului român în Turcia deschide largi perspective în a- cest domeniu conlucrării fructuoase româno-turce. și pe tărîm științific.Tovarășa Elena Ceaușescu a mulțumit pentru cuvintele de apreciere exprimate la adresa activității sale, a științei românești, a rezultatelor obținute i. domeniul cercetării științifice și tehnologice ■ din România. Totodată, a mul-' . țumit pentru volumul ce i-a fost oferit, subliniind că editarea lucrării „Po-
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iembrie: Drumul oaselor; Unirea: Carmen, 
I—II; Parîngul: Cuibul de viespi.PETRILA: Rumburak.LONEA: Visele grădinii zoologice.

-------------------■ — -... ■ ■ .'

ANINOASA: Luptătorul cu sabia.VULCAN — Luceafărul: Cea mai îneîntățoare, cea mai atrăgătoare.LUPENI . — Cultural: Călătorul cu cătușe.URIC ANI; Roberto Carlos și diamantulN.R. Eventualele, dificări interveniteprogramarea filmelor parțin întreprinderii, nematdgrafiee Județene Hunedoara. .
roz.mo-' îna-Ci-

TVTelejurnal.TIB ’87 (color).Tribuna TV : Afirmarea tot mai puternică a principiilor autocondu- cerii muncitorești și autogestiunii- e- conomico - financiare. ' 'Sub arcul de triumf al vremii muniste.
COLEGIUl DE REDACȚIE ; losil 8AUN, ioon DUBEK, Dorm GHfjA. 

MUSTAfA, Simion POP - redocîoi jet. Teodor RUSU - redactor șei adjunct. 
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Regionala căi 
Timișoara
ANUNȚĂIn data de 23 octombrie 1987 se va pune sub tensiunea de 27 000 V linia de contact și instalațiile aferente acesteia pe tronsonul de cale ferată Lupeni — Bărbăteni.Este necesar ca publicul călător și toți' cetățenii care circulă în zona acestei căi ferate, să respecte cu strictețe regulile de comportare în apropierea rețelei de contact, a stîl- pilor sau a altor elemente din construcția rețelei sau din zona ei.Aceste reguli sînt afișate în gări, în săli de așteptare și în trenurile de călători. ■ / / .

ATENȚIE!
Calea ferată electrificată Lupeni -— Băr

băteni va funcționa la tensiunea de 27 000 V 
și prezintă pericol de electrocutare pentru cei 
care nu respectă riguros regulile afișate.

1
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pe obligațiuni CEC cu ciștiguri
Obligațiunile CEC cu ciștiguri sînt instrumente 

de economisire „LA PURTĂTOR". Ele se emit în . 
valori de bază 200 lei. Dobînda de 1,8 la sută pe an 
se acordă în întregime sub formă de ciștiguri in 
numerar prin tragerile Ia sorți lunare. In cuantu
mul ciștigului este inclusă și valoarea obligațiunii 
ciștigătoare. ■ '

Obligațiunea CEC este un instrument de eco
nomisire apreciat, deoarece la depunerea sumelor 
sau la restituirea lor depunătorul nu trebuie să 
întocmească nici o formalitate.

In cursul lunii OCTOMBRIE, lună în care are 
Ioc „Săptămina economiei", obligațiunile CEC cu 
ciștiguri se vînd la valoarea lor nominală. De ase
menea, în luna octombrie, la tragerea la sorți, se 
vor atribui suplimentar un mare număr de ciștiguri.

La tragerea la sorți din 30 septembrie 1987, 
numărul ciștigurilor la obligațiunile CEC a fost de 
7 339 ciștiguri, iar valoarea totală de 7 345 000 lei.

Cîștigurile se achită oricînd, indiferent de data 
cînd a avut Ioc tragerea la soți, sumele economisi
te, ca și cîștigurile acordate de CEC fiind, impres
criptibile. ' : '

Plata ciștigurilor se efectuează la ghișeul 
Sucursalei Deva, al Filialelor CEC Hunedoara și 
Petroșani și prin agențiile CEC di» județul nostru.

Verificînd lista oficială lunară a obligațiunilor 
CEC ieșite ciștigătoare, veți afla șif alte amănunte 
în legătură cu obligațiunile CEC cu piștiguri, valoa
rea ciștigurilor acordate, precum și a modului de 
verificare a acestei liste.

Obligațiunile CEC pot fi cumpărate de la toate 
unitățile CEC cît și de la oficiile poștale autorizate.

Mica publicitateVIND urgent garaj rnontabil. Petroșani, păți, bloc 4/4. 42974. . :VIND casă cu gaze, grajd, anexe gospodărești, curte cu vie și grădină, localitatea Suploc, apropiere de Tg. Mureș. Informații,- telefon, acasă nr. 9, sau 17255 Tg. Mureș. (21581)SCHIMB garsonieră Ploiești Nord cu apartament două camere, central. Informații strada Păcii, bloc 14/30. (21583)PIERDUT legitimație serviciu pe numele Ambruș Rozalia, eliberată ' IPSRUEEM Petroșani. O declar nulă. (21587)PIERDUT legitimație serviciu pe numele Urs Ion, eliberată de Petroșani. O (21586) .

de- . Car- Telefoh

de

IPSRUEEM declar nulă.
ANUNȚURI

PIERDUT carnetstudent, legitimație bibliotecă și periodice, pe numele Slejuc Liviu, eliberate de Institutul de mine Petroșani. Le declar nule. (21578) '■■■■:. PIERDUT legitimație bibliotecă (periodice) nr. 8128, eliberată de Institutul de mine Petroșani. O declar nulă. (21577)PIERDUT carnet student pe numele Merlușcă Lidia, eliberat de Institutul de mine Petroșani. II declar nul. (21579)PIERDUT contract de închiriere pe numele Far- kaș Grigore, eliberat de EGCL Petroșani. îl declar nul. (21573)PIERDUT legitimație serviciu pe numele Popescu Nicolae, eliberată de I.M. Livezeni. O declar nulă. (21572)- ; ' '
DE FAMILIE—■ Versuri si cîhtecepatriotice.

Păpușa.Episodul 1.21,50 Telejurnal.22,00 închidereamului.

/ 21,00 Film artistic în serial (color) : CONDUCEREA și întregul colectiv al IM Vul
can este alături de familia îndoliată, la greaua în
cercare pricinuită de dispariția celui care a fost 
un bun topograf, om deosebit și coleg minunat 

Tehn. PARDOS NICOLAE
Sincere condoleanțe și regretele noastre familiei. 

(21585)

SOȚIA și fiica mulțumesc tuturor celor care 
prin prezență, flori și compasiune au fost alături de 
noi în momentele grele suferite de pierderea scumpu
lui nostru sot și tată

GORDIN ION
(21582)
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